

Scholarly COMMUNICATION REVIEW

Volume 7, Number 3, July–September 2017

“Scholarly Communication Review” (SCR) is a peer-reviewed interdisciplinary international journal on issues related to online and traditional publishing, Open Access, scholarly communications initiatives, and the economics of science publishing. Our journal focuses on all aspects of scientometrics, bibliometrics, ethical concerns in science publishing, and publisher-to-librarian communication. Our readers are publishers, librarians and distributors interested in keeping up to date with the most recent professional issues and developments. SCR is published 4 times a year.

Editor-in-Chief

Egor G. ABRAMOV

Director, Russian Committee on Publication Ethics, Candidate of Science, Economics

Editorial Board

Konstantin V. ANTIPOV

Director, Higher School Printing Arts and Media-Industry (Moscow Polytechnic University), Professor

Marc L. GREENBERG

Director, School of Languages, Literatures & Cultures, University of Kansas, USA

Gennady O. EREMENKO

Director, Scientific Electronic Library eLibrary.ru

Boris S. ESENKIN

President, “Biblio-Globus” holding, Doctor of Economics, Professor

Vitaly S. IVANOV

Chairman of the Board of Directors, Consortium “Contextum”

Olga V. KIRILLOVA

Director of NEICON Training Center, advisor of SCOPUS, Candidate of Science, Technology

Konstantin K. KOSTUK

Director of Direct-Media, LLC, Candidate of Political Science

Valery G. LARIONOV

Professor, Moscow Bauman State University, Doctor of Economics

Igor A. MAKSIMTSEV

Rector, Saint-Petersburg State University of Economics and Finance (FINEC), Doctor of Economics, Professor

Oleg N. MELNIKOV

Director of “Creative Economy” Publishing, Doctor of Economics, Professor

Olga V. MOSKALEVA

Advisor to the Director of St. Petersburg State University Scientific Library, St. Petersburg, Candidate of Science, Biology

Yakov L. SHRAIBERG

Director, Russian National Public Library for Science and Technology, Doctor of Technology, Professor

Vladimir V. VASIL'EV

Vice-President of Russian Academy of Sciences, Corresponding Member, Russian Academy of Sciences, Doctor of

Historical

Sciences, Doctor of Philology

Design

Marina S. STOLBOVA, Irina V. Roschina

“BIBLIO-GLOBUS” Publishing

ISSN 2218-7766. eISSN 2409-4714.

E-mail: editor@nppir.ru nppir.ru

Moscow, Myasnitskaya str., 13/2

© “BIBLIO-GLOBUS” Publishing, 2016

НАУЧНАЯ ПЕРИОДИКА

ПРОБЛЕМЫ И РЕШЕНИЯ

Том 7, № 3, Июль–сентябрь 2017

«Научная периодика: проблемы и решения» — это рецензируемый междисциплинарный международный журнал, в котором освещаются вопросы подготовки традиционных и электронных изданий, открытого доступа, экономические аспекты выпуска научных журналов. Основные темы: наукометрия и библиометрия, этика научных публикаций, взаимодействие издателей и библиотечарей. Наши читатели — издатели, библиотекари и распространители, которые хотят быть в курсе самых новых разработок по этой теме. Журнал выходит 4 раза в год.

Главный редактор

АБРАМОВ Егор Геннадьевич
директор НП «Комитет по этике научных публикаций», к.э.н.

Редакционный совет

АНТИПОВ Константин Валерьевич —
директор Высшей школы печати и медиаиндустрии Московского политехнического университета, д.э.н., профессор

ВАСИЛЬЕВ Владимир Иванович —
заместитель Президента Российской академии наук, член-корреспондент РАН, доктор исторических наук, доктор филологических наук, профессор

Марк Л. ГРИНБЕРГ —
профессор славистики, директор Школы языков, литератур и культур, Университет Канзаса, США

ЕРЕМЕНКО Геннадий Олегович —
генеральный директор научной электронной библиотеки eLibrary.ru

ЕСЕНЬКИН Борис Семенович —
генеральный директор холдинга «Библио-Глобус», д.э.н., профессор

ИВАНОВ Виталий Сергеевич —
председатель совета директоров консорциума «Контекстум»

КИРИЛЛОВА Ольга Владимировна —
директор учебно-консультационного центра НП НЭИКОН, консультант-эксперт БД Scopus, к.т.н.

КОСТЮК Константин Николаевич —
генеральный директор ООО «Директ-Медиа», к.п.н.

ЛАРИОНОВ Валерий Глебович —
профессор Московского государственного технического университета им. Н.Э. Баумана, д.э.н.

МАКСИМЦЕВ Игорь Анатольевич —
ректор Санкт-Петербургского государственного экономического университета,
член президиума ВАК при Министерстве образования и науки РФ, д.э.н., профессор

МЕЛЬНИКОВ Олег Николаевич —
генеральный директор издательства «Креативная экономика», д.э.н., профессор

МОСКАЛЕВА Ольга Васильевна —
советник директора библиотеки им. М. Горького Санкт-Петербургского государственного университета, к.б.н.

ШРАЙБЕРГ Яков Леонидович —
генеральный директор Государственной научно-технической публичной библиотеки, д.т.н., профессор

Дизайн, верстка

Столбова Марина Сергеевна, РОЩИНА Ирина Владимировна

Журнал зарегистрирован в Роскомнадзоре. Свидетельство ПИ № ФС77-39843 от 14.05.2010
ISSN 2218-7766. eISSN 2409-4714. Учредители: Абрамов Е.Г., Заходякин И.В., Мельников О.Н.
Адрес для писем: 101000, Москва, ул. Мясницкая, д. 13, стр. 2. Тел.: +7 (495) 215-01-38. E-mail: editor@nppir.ru www.nppir.ru
За достоверность сведений, указанных в рекламных объявлениях, ответственность несут рекламодатели.
Точка зрения редакции может не совпадать с мнением авторов.
© ООО Издательский дом «Библио-Глобус», 2016
Журнал распространяется в печатном и электронном виде.
При перепечатке ссылка на журнал «Научная периодика: проблемы и решения» обязательна. Цена свободная.

TABLE OF CONTENTS

 Lakizo I.G.	Modern scientific journals: characteristics of the domestic information flow	131
 Arutyunov E.K., Ulitin I.N.	To the legal issue verification of uniqueness (originality) humanitarian scientific works	144
 Brumshteyn Yu.M., Kostrykina S.S.	Scientific and technical editing articles by physical, mathematical and technical sciences in Russian journals	151
 Alimova N.K.	Preparation of journal and documents for submission to the list of Higher Attestation Commission	180

В номере:

-  Лакизо И.Г.
**Современные научные журналы: характеристика
отечественного документопотока 131**
-  Арутюнов Э.К., Улитин И.Н.
**К законодательному вопросу проверки уникальности
(оригинальности) текста гуманитарных научных работ 144**
-  Брумштейн Ю.М., Кострыкина С.С.
**Научное и техническое редактирование статей
по физико-математическим и техническим наукам
в российских журналах 151**
-  Алимова Н.К.
Подготовка журнала и документов для подачи в Перечень ВАК 180
-  Публикация в журнале «Научная периодика:
проблемы и решения»: правила оформления статей 193